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U Strasbourgu je od 22. do 26. lipnja 2009. održan treći dio redovitog zasjedanja Parlamentarne skupštine 
Vijeća Europe. Na zasjedanju je sudjelovalo Izaslanstvo PSBiH, u kojem su bili: Bakir Izetbegović, 
predsjedatelj Izaslanstva, Mladen Ivanić, Azra Hadžiahmetović, Milica Marković, članovi; Savo Erić, 
zamjenik člana; i Edina Hrnjić, tajnica Izaslanstva. 
 
 
22. lipanj – prvi dan zasjedanja 
 
Zasjedanje je otvorio g. Lluis Maria de Puig, predsjednik Parlamentarne skupštine Vijeća Europe. U uvodnom 
je obraćanju g. De Puig dao kratak pregled tema o kojima će se raspravljati tijekom petodnevnog 
zasjedanja. Osvrnuo se na status Bjelorusije u Vijeću Europe, podsjećajući kako je on posljedica 
neispunjavanja standarda VE-a, ali je rekao i kako je vrijeme da se VE zapita je li sa svoje strane uložilo 
dovoljno napora kada je Bjelorusija u pitanju. Izrazio je nadu da će rasprava o situaciji o Bjelorusiji ishoditi 
usvajanjem rezolucije koja će pozvati na obnovu statusa specijalnog gosta Parlamentu Bjelorusije. Nadalje je 
govorio o potrebi jačanja suradnje i sa zemljama Magreba, te je u tom smislu pozdravio inicijativu za 
usvajanje statusa „partner za demokraciju“ koji bi odličnim odnosima što ih VE razvija sa zemljama izvan 
Europe dao jasan okvir i veći značaj. Osvrnuo se na nedavno održane izbore za Europski parlament 
obilježene apstinencijom, koja je znak ravnodušnosti i rezignacije, a to je plodno tlo za populizam i 
ekstremno desne stranke koje zagovaraju nacionalizam i ksenofobiju.  „To nam pokazuje koliko mnogo još 
moramo zajedno učiniti da bi europska stvarnost odgovarala europskom idealu“, rekao je predsjednik De 
Puig. Na koncu je govorio i o zastoju u procesu izbora glavnog tajnika Vijeća Europe, ponovivši cilj Skupštine 
- postupak izbora utemeljen na načelima i vrijednostima, a ne na preferencijama u pogledu kandidata. 
Sumirao je prigovore koje su parlamentarci iznijeli: pravila su promijenjena tijekom izbornog procesa 
dodavanjem novih kriterija, tzv. Junckerovi kriteriji primijenjeni su subjektivno kako bi se pojedini kandidati 
isključili; sužen je izbor kandidata prije obveznih konzultacija sa Skupštinom; nisu dana objašnjenja za odabir 
određenih kandidata i odbijanje drugih te, konačno, parlamentarci su suočeni s nepostojanjem izbora u 
političkom smislu, s obzirom na to da su oba kandidata koja su ostala na listi iz iste političke grupacije. 
Napomenuo je da je institucionalna kriza ono što Skupština najmanje želi, te da će se Skupština uvijek 
zalagati za dijalog, suradnju i dogovor.  
 
Usvajanje dnevnoga reda rezultiralo je skidanjem točke: Izbor glavnog tajnika VE-a  s dnevnog reda, 
te odlukom o raspravljanju po žurnom postupku o situaciji u Iranu. 
 
U nastavku prvog dana zasjedanja Skupštini su se obratili: g. Theo-Ben Gurirab, predsjednik 
Interparlamentarne unije, g. Samuel Žbogar, ministar vanjskih poslova Slovenije, i g. Terry 
Davis, glavni tajnik Vijeća Europe. 
 
Predsjednik Interparlamentarne unije u svome je obraćanju naglasio globalni značaj zaštite ljudskih prava, 
osobito naglašavajući ulogu Interparlamentarne unije u zaštiti parlamentaraca koji se u mnogim zemljama 
susreću s opasnostima (otmice, torture, ubojstva). Govorio je o suradnji Interparlamentarne unije, koja slavi 
svoju 120. obljetnicu, i Vijeća Europe. Istaknuo je da se obje organizacije suočavaju sa zajedničkim 
izazovima u međunarodnoj političkoj areni, te pozvao parlamentarce na zajedničko djelovanje kako bi od 
parlamenata načinili snagu na koju se može računati u turbulentnom i nestabilnom svijetu, kakav je danas. 
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Ministar vanjskih poslova Republike Slovenije, Samuel Žbogar, obratio se Skupštini u svojstvu 
predsjedatelja Komiteta ministara Vijeća Europe. Na početku obraćanja g. Žbogar izrazio je razočarenje  
odlukom Skupštine da odgodi izbor glavnog tajnika Vijeća Europe, ocjenjujući kako korist od takve odluke ne 
mogu imati ni Komitet ministara ni Parlamentarna skupština. Izvijestio je nazočne da je Komitet ministara 
uzeo u obzir stavove Skupštine prije donošenja konačne odluke o kandidatima za mjesto glavnog tajnika, da 
je postupio sukladno Statutu VE-a te je sada red na Skupštinu da učini isto. Naveo je cilj Komiteta ministara, 
a to je nastavak konstruktivnog dijaloga sa Skupštinom, pa očekuje izbor glavnog tajnika na zasjedanju 
Skupštine u rujnu. Predložio je nekoliko mjera za jačanje buduće suradnje Komiteta ministara i Skupštine, 
koje podrazumijevaju održavanje redovnih sastanaka, jačanje uloge Zajedničkog komiteta te sudjelovanje 
izvjestitelja komiteta PSVE-a na sastancima supsidijarnih skupina Komiteta ministara, kao i njihovih 
izvjestitelja na sastancima komiteta PSVE-a. U nastavku izlaganja ministar Žbogar podsjetio je na prioritete 
slovenskog predsjedanja Vijećem Europe, pri čemu je Europski sud za ljudska prava u vrhu prioriteta. 
 
 
G. Terry Davis obratio se Parlamentarnoj skupštini Vijeća Europe posljednji puta u svojstvu glavnog tajnika. 
Kazao je da Vijeće Europe daje vrijedan i značajan doprinos demokraciji, ljudskim pravima i vladavini prava u 
Europi. Ocijenio je da Vijeće Europe s godinama sve bolje funkcionira. Prisjetio se kako je u trenutku njegova 
preuzimanja funkcije glavnog tajnika u pitanju bila budućnost VE-a, posebice u smislu proširenja Europske 
unije, no danas je malo onih koji vjeruju da se Europska unija može ili treba natjecati s Vijećem Europe u 
određenim područjima. Izrazio je uvjerenje u prihvaćenost činjenice da je suradnja VE-a i EU ono što dovodi 
do pobjede, pri čemu VE daje ekspertizu, pravno obvezujuće standarde i okvir za suradnju zemalja na 
načelima jednakosti, a EU svoj doprinos daje proračunskim sredstvima i političkim i ekonomskim utjecajem. 
Pored toga, EU postupno povećava svoje sudjelovanje u bitnim konvencijama VE-a. G. Davis iznio je stav da 
rad VE-a u području demokracije još nije na razini njegova rada u područjima ljudskih prava i vladavine 
prava, a to je pitanje bilo prioritetom za njegova mandata. Činjenica je da tradicionalni pristup VE-a putem 
konvencija i pravne ekspertize ima ograničeni utjecaj na funkcioniranje demokracije u određenim državama 
članicama. U takvim situacijama nedostaci se ne odnose na zakone nego su posljedica nedostatka političke 
volje. Dodatni problem jest i činjenica što vlasti u nekim državama članicama postupanje u skladu sa 
standardima VE-a vide kao popuštanje pod pritiskom izvana, a ne kao nešto što je u istinskom interesu 
njihovih zemalja i građana. Tajnik Davis izrazio je uvjerenje da odgovor na ovakvu situaciju leži u još 
snažnijem i konzistentijem postupanju sukladnom standardima VE-a. 
 
23. lipanj – drugi dan zasjedanja 
 
Stanje u Bjelorusiji: Parlamentarna skupština Vijeća Europe izglasovala je obnavljanje statusa specijalnog 
gosta Parlamentu Bjelorusije (suspendiran još 1997. godine) s ciljem uključivanja u politički dijalog s 
vlastima, istovremeno podržavajući jačanje demokratskih snaga i građanskog društva. Uvjet za odobrenje 
ovoga statusa jest proglašenje moratorija na izvršenje smrtne kazne. Skupština je utvrdila da su vlasti 
Bjelorusije u posljednje vrijeme poduzele značajne mjere u pravom smjeru, a posebice u pogledu 
oslobađanja predstavnika oporbe koji su smatrani političkim zatvorenicima, registracije oporbeog pokreta „Za 
slobodu“, imenovanja savjetodavnih vijeća koja uključuju građansko društvo. Ipak, i dalje postoji zabrinutost 
glede izbornog procesa te poštovanja političkih sloboda i medijskog pluralizma. U svjetlu navedenoga, 
Skupština smatra da podizanje suspenzije na status treba pratiti nadzor situacije radi ocijene je li Bjelorusija 
čini suštinski i nepovratan napredak k standardima VE-a. U smislu vraćanja statusa specijalnog gosta, 
parlamentarci su odlučili pozvati izaslanstvo bjeloruske izvanparlamentarne oporbe da sudjeluje u radu 
Skupštine i njezinih komiteta. 
 
Drugoga dana zasjedanja Skupštini se obratila gđa Mary McAleese, predsjednica Irske, koja je 
pohvalila ulogu Vijeća Europe u stvaranju konteksta za promjene u Sjevernoj Irskoj, te zalaganje VE-a i 
potporu mirovnom procesu. “Europa je nekada bila preplavljena mržnjom, a znali smo da smo sposobniji za 
bolje. Upravo tako je nastalo Vijeće Europe, kako bi pomoglo čovječannstvu da bude bolje. Stoga se VE ne 
treba bojati da jednoga dana postane suvišno“, rekla je gđa McAleese. 
 
Izazovi globalne financijske krize za međunarodne financijske institucije: U rezoluciji koju je 
Skupština usvojila na temelju održane rasprave, parlamentarci su ocijenili da je glavni izazov međunarodnim 
financijskim institucijama, poput MMF-a i Svjetske banke te vladama koje ih financiraju, osigurati adekvatnu 
globalnu likvidnost i stabilnost u svrhu poticaja rasta i zapošljavanja. Prema mišljenju g. Sasia, izvjestitelja 
Komiteta za ekonomske poslove i razvoj, „ozdravljenje“ međunarodnog bankarskog sustava mora biti 
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apsolutnim prioritetom. Skupština VE-a vjeruje da financijske institucije moraju igrati glavnu ulogu u 
vraćanju povjerenja u međunarodni financijski sustav, tako što će doprinjeti unapređenju njegovog 
regulatornog okvira. Parlamentarci smatraju da u traženju izlaza i ublažavanja recesije, te u reformi 
financijskog sustava treba uzeti u obzir socijalna i ekonomska prava građana. 
 
Aktivnosti Europske banke za obnovu i razvoj (EBRD): Skupština smatra da Europska banka za 
obnovu i razvoj treba nastaviti ulagati napore za jačanje suradnje s drugim bankama i međunarodnim 
financijskim institucijama kako bi se izbjeglo preklapanje aktivnosti. Parlamentarci su ocijenili da postoji i 
prostor za veću suradnju između EBRD-a i VE-a kroz zajedničke projekate Banke za razvoj i rad s tijelima 
Vijeća Europe aktivnim u ekonomskoj sferi. U raspravi o ovoj temi sudjelovao je g. Mladen Ivanić koji je 
rekao da su aktivnosti EBRD-a bitne za regiju Zapadni Balkan, osobito u uvjetima ekonomske krize. Većina 
banaka u regiji u stranom je vlasništvu i ukoliko povuku dio novca, to će se negativno odraziti na cijelu 
regiju. U tom smislu nema drugog načina da se nešto učini, osim putem EBRD-a. Druge financijske institucije 
– MMF, Svjetska banka i Europska investicijska banka - više se bave vladama i javnim sektorom, a manje 
bankama i privatnim ulaganjima. G. Ivanić naglasio je da je EBRD veoma bitna i za privlačenje stranih 
ulaganja, jer kad god EBRD uloži sredstva u neku tvrtku, bez obzira na to koliko je mala, pojave se strani 
investitori i ulože još više novca. Svjestan kako se povezivanje s konkretnim tvrtkama EBRD-u može činiti 
teškim, g. Ivanić uvjeren je da je to nužno za ekonomije zemalja zapadnog Balkana. 
 
24. lipanj – treći dan zasjedanja 
 
Treći dan zasjedanja bio je posvećen stanju ljudskih prava u Europi. Skupština VE-a pozvala je države 
članice da im borba protiv nekažnjavanja bude prioritet, te da na najvišoj političkoj razini jasno navedu da 
ozbiljna kršenja ljudskih prava počinjena ili potpomognuta od vladinih dužnosnika ne mogu biti tolerirana ni 
pod kojim okolnostima. PSVE je pozvao Komitet ministara VE-a da izradi smjernice za borbu protiv 
nekažnjavanja, koristeći sudsku praksu Europskog suda za ljudska prava, vlastitu praksu u vezi s izvršenjem 
presuda i relevantne rezolucije i preporuke, kao i rad Europskog komiteta za sprečavanje torture, UN-a i 
nevladinih organizacija aktivnih na ovome polju. Skupština je također pozvala Komitet ministara da razmotri 
mogućnost uspostavljanja neovisne komisije za istrage, koja bi se bavila najozbiljnijim kršenjima ljudskih 
prava. 
 
Drugi dio rasprave o stanju ljudskih prava odnosio se na stanje interno raseljenih osoba u Europi. Bez obzira 
na to koliko su dugo raseljene, ove osobe imaju pravo na najviše standarde zaštite, uključujući uvjete života, 
pristup zapošljavanju, blagostanje i obrazovanje, te pravo odlučivati o svojoj budućnosti, navodi se u 
izvješću o ovoj temi. Parlamentarci su mišljenja da samo politička rješenja sukoba mogu riješiti situaciju 
interno raseljenih osoba, ali je u međuvremenu integracija najbolje rješenje, barem dok oni koji se žele  
vratiti svojim domovima ne budu mogli slobodno se vratiti. 
 
Treći dio rasprave bio je posvećen ljudskim pravima i napretkom PSVE-ovog postupka praćenja. U vezi s tim 
je ocijenjeno stanje u državama članicama VE-a koje su obuhvaćene ovim postupkom ili su u uključene u 
dijalog s Vijećem Europe nakon praćenja. Izdvajamo najbitnije naglaske iz rezolucije usvojene nakon 
rasprave o ovoj temi: 
 

- Dok pravosudna reforma napreduje u gotovo svim zemljama koje su u fazi praćenja ili poslije 
praćenja, i dalje su uočljivi nedostaci glede neovisnosti pravosuđa, posebno u Armeniji, Bugarskoj, 
Rusiji, Srbiji, Turskoj i Ukrajini; loši materijalni uvjeti i veliki broj neriješenih predmeta 
utječu na funkcioniranje pravosuđa u Bosni i Hercegovini; 

- Veliki broj sustavnih problema u funkcioniranju pravosuđa uzrokuje kršenja prava na pravedno 
suđenje u razumnom vremenskom roku; neizvršenje konačnih domaćih sudskih odluka ili nerazumna 
odgađanja u procesima čine sustavne probleme u zemljama poput Albanije, Bosne i Hercegovine, 
Rusije, Makedonije i Ukrajine; 

- Prekomjerna uporaba sile i loše postupanje policije i dalje su pitanja koja izazivaju zabrinutost u 
Albaniji, Armeniji, Bugarskoj, Gruziji, Moldaviji, Rusiji i Makedoniji; 

- Problemi u vezi sa situacijom izbjeglica i interno raseljenih osoba i dalje postoje u Bosni i 
Hercegovini, Gruziji i Srbiji; 

- Diskriminacija i nasilje nad homoseksualcima, biseksualcima i transseksualcima su 
zabrinjavajuća pitanja u Albaniji, Bosni i Hercegovini, Rusiji i Srbiji; 

- Izražena je ozbiljna zabrinutost za stanje u Bosni i Hercegovini, gdje svi građani nemaju 
pravo jednakog pristupa vladinim strukturama na svim razinama, a tzv. ostali se ne 
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mogu kandidirati na izborima za člana Predsjedništva ili biti imenovani u Dom naroda, 
usprkos ponovljenim pozivima Skupštine VE-a na ustavnu reformu koja će ukinuti tu 
nejednakost. Nadalje, pozivi PSVE-a za okončanjem neprihvatljive pojave etničke 
segregacije u osnovnom i srednjem obrazovanju još nisu urodili plodom. 

 
 
Skupština VE-a izražava žaljenje zbog činjenice što ratificiranje Europske povelje o regionalnim i 
manjinskim jezicima jest neispunjena obveza Albanije, Azerbajdžana, Bosne i Hercegovine, 
Bugarske, Rusije i Makedonije. 
 
 
Tijekom rasprave o stanju ljudskih prava Skupštini su se obratili gđa Holy Cartner, direktorica Human Rights 
Watcha za Europu i središnju Aziju, i g. Walter Kälin, specijalni predstavnik glavnog tajnika UN-a za ljudska 
prava i interno raseljene osobe.  
 
 
25. lipanj – četvrti dan zasjedanja 
 
Rasprava po žurnom postupku o situaciji u Iranu: Parlamentarna skupština Vijeća Europe pozvala je 
iranske vlasti da se suzdrže od uporabe sile nad mirnim prosvjednicima i oslobode stotine prosvjednika 
uhićenih od 13. lipnja, političare i članove njihovih obitelji i novinare. Također je pozvala vlasti da omoguće 
neovisnu istragu o navodnim nezakonitostima u izbornom procesu, a europske države da intenziviraju 
kontakte s iranskim vlastima i s njima uspostave politički dijalog. U tom smislu, i PSVE je spreman uključiti se 
u dijalog s Parlamentom Irana, demokratskim snagama i građanskim društvom u toj zemlji. 
 
Financiranje servisa javnog emitiranja: Parlamentarci su zaključili da europske vlade trebaju nastaviti 
podržavati servise javnog emitiranja, jamčiti uredničku neovisnost servisa i osigurati potrebna sredstva za 
njihov rad. Svjesni razlika u europskim zemljama glede financiranja servisa javnog emitiranja, parlamentarci 
su se suglasili da ne postoji jedan model po kojem bi se trebalo odvijati financiranje, već se modeli razlikuju 
od zemlje do zemlje. Unatoč sve većem otporu plaćanju pristojbi, javno emitiranje ostaje od suštinskog 
značaja za društvo i potrebno je da servisi javnog emitiranja prihvate nove tehnologije koje će im pomoći u 
ispunjavanju svoje osnovne zadaće. 
 
Funkcioniranje demokratskih institucija u Armeniji: Skupština je ocijenila da su armenske vlasti 
pokazale jasnu volju za prevladavanjem političke krize koja je nastupila nakon predsjedničkih izbora u veljači 
2008. S obzirom na veliki broj navoda o prijevarama tijekom izbora za Gradsko vijeće Yerevana, održanih 31. 
svibnja 2009, i na činjenicu da je veoma malo povjerenja javnosti u izborni proces, Skupština je naglasila da 
reforma izbornog procesa treba biti prioritet armenskim vlastima. Premda je učinjeno mnogo na normalizaciji 
političkog života u Armeniji, PSVE je pozvala Monitoring komitet da pruži podršku demokratskoj konsolidaciji 
u okviru redovnog postupka praćenja. 
 
Nuklearna i obnovljiva energija: Nakon rasprave o izvješću o obnovljivoj energiji i okolišu, te nuklearnoj 
energiji i održivom razvoju, Skupština je pozvala države članice da uzmu u obzir nuklearnu energiju pri izradi 
politika za diverzifikaciju energetskih resursa, kao sredstvo smanjenja emisije stakleničkih plinova i globalnog 
zatopljenja. U isto vrijeme, potrebno je da poduzmu konkretne mjere kako bi riješile problem odlaganja 
radioaktivnog otpada. Nadalje, Skupština je naglasila da cilj restrukturiranja energetskog sustava treba biti i 
dostupnost obnovljive energije. Ta energija ne šteti okolišu, a pruža dugoročnu energetsku sigurnost. S 
druge strane, sustav zasnovan na obnovljivoj energiji prilika je za razbijanje sadašnjeg monopola na 
energetskom tržištu. 
 
Četvrtoga dana zasjedanja parlamentarcima se obratio g. Borut Pahor, premijer Republike Slovenije. U 
uvodnom dijelu izlaganja premijer Pahor napravio je retrospektivu slovenskog članstva u Vijeću Europe, 
naglasivši značaj uloge koju je VE imalo u demokratskom razvoju Slovenije. Uspostavljajući standarde u 
brojnim područjima, Vijeće Europe daje neprocjenjiv doprinos oblikovanju moderne Europe, smatra g. Pahor. 
Osvrnuo se i na situaciju u vezi s izborom glavnog tajnika VE-a naglasivši kako vjeruje da samo 
konstruktivan dijalog Parlamentarne skupštine VE-a s Komitetom ministara može rezultirati dosezanjem 
zajedničkog cilja. Mjesto glavnog tajnika mora biti povjereno osobi kojoj vjeruju oba tijela, jer se samo na taj 
način može unaprijediti učinkovitost organizacije i održati njen značaj u međunarodnim odnosima i 
međunarodnoj zajednici. U nekim dijelovima Europe i dalje je kritično poštovanje ljudskih prava i temeljnih 



 5
sloboda, naveo je g. Pahor. Slovenija nastoji aktivno se uključiti u zemlje jugoistočne Europe u svim 
područjima rada VE-a, posebice u promicanju njegovih temeljnih vrijednosti. Izdvojio je doprinos projektu 
„Naša prava“ u Bosni i Hercegovini i Kosovu. Iznio je želju slovenskog predsjedništva da nastavi podržavati 
jačanje demokratskih standarda u Jugoistočnoj Europi. 
 
26. lipanj – peti dan zasjedanja 
 
Uspostavljanje statusa „partner za demokraciju“: Parlamentarna skupština Vijeća Europe donijela je 
odluku o uspostavljanju statusa „partner za demokraciju“ za zemlje susjednih područja uz uvjet da prihvate 
postupati sukladno vrijednostima VE-a, poput održavanja slobodnih izbora i ukidanja smrtne kazne. Ovaj 
status omogućit će parlamentarnim izaslanstvima južnog Mediterana, Srednjeg istoka i središnje Azije da 
sudjeluju u radu Skupštine i govore u raspravama, ali ne i da glasuju. 
 
Hitna potreba za djelovanjem u vezi sa „zločinima iz časti“: Skupština je pozvala države članice VE-a 
da izrade i provedu nacionalne akcijske planove za borbu protiv nasilja nad ženama, uključujući nasilje 
počinjeno „u ime časti“.  Skupština je također zatražila od nacionalnih parlamenata da usvoje zakone, ako 
već nisu, po kojima će se zločini iz časti smatrati kaznenim djelom, te da osiguraju razmjernost kazni težini 
počinjenog djela i za počinitelje i za supočinitelje.  
 
Podučavanje povijesti u poslijekonfliktnim područjima: U izvješću ponuđenom Skupštini na 
razmatranje navodi se da podučavanje povijesti može biti instrument promicanja mira i pomirbe, tolerancije i 
razumijevanja u konfliktnim i poslijekonfliktnim područjima. Parlamentarci su naglasili značaj pristupa ovom 
pitanju iz više kutova umjesto jednostrane interpretacije događaja, budući da pristup iz više perspektiva 
potiče učenike da poštuju različitost i kulturne razlike. Usvojenom rezolucijom sugerira se podučavanje 
povijesti s težištem na socioekonomske, kulturne i umjetničke elemente te na naslijeđe umjesto politike. 
 
Za vrijeme lipanjskog dijela zasjedanja članovi Izaslanstva PSBiH u PSVE-u susreli su se s g. Włodzimierzom 
Cimoszewiczom, poljskim kandidatom za glavnog tajnika Vijeća Europe, koji je predstavio svoju kandidaturu, 
te s članovima Izaslanstva Gruzije u PSVE-u koji su tražili podršku našeg izaslanstva za iniciranje rasprave o 
oduzimanju akreditiva (vjerodajnice) Izaslanstvu Ruske Federacije zbog nepostupanja u skladu s ranije 
usvojenim rezolucijama PSVE-a o ratu između Gruzije i Rusije. 
 
 
Usvojeni dokumenti Parlamentarne skupštine Vijeća Europe na trećem dijelu redovitog 
zasjedanja za 2009. godinu: 
 

- Rezolucija 1671 o situaciji u Bjelorusiji 
- Preporuka 1874 o situaciji u Bjelorusiji 
- Rezolucija 1672 o aktivnostima Europske banke za obnovu i razvoj u 2008. 
- Rezolucija 1673 o izazovima globalne financijske krize za međunarodne financijske institucije 
- Rezolucija 1674 o razmatranju oduzimanja vjerodajnice Izaslanstvu Ukrajine 
- Preporuka br. 1875 o razmatranju oduzimanja vjerodajnice Izaslanstvu Ukrajine 
- Preporuka br. 1876 o stanju ljudskih prava u Europi: potreba za iskorjenjivanjem nekažnjivosti 
- Rezolucija br. 1675 o stanju ljudskih prava u Europi: potreba za iskorjenjivanjem nekažnjivosti 
- Rezolucija br. 1676 o stanju ljudskih prava u Europi i napretku postupka praćenja 
- Rezolucija br. 1677 o funkcioniranju demokratskih institucija u Armeniji 
- Preporuka br. 1877 o zaštiti ljudskih prava interno raseljenih osoba (prognanika) 
- Rezolucija br. 1678 o situaciji u Iranu 
- Rezolucija br. 1679 o nuklearnoj energiji i održivom razvoju 
- Preporuka br. 1879 o obnovljivoj energiji i razvoju 
- Preporuka br. 1878 o financiranju servisa javnog emitiranja 
- Rezolucija br. 1680 o uspostavljanju statusa „partner za demokraciju“ s PSVE-om 
- Preporuka br. 1880 o podučavanju povijesti u konfliktnim i poslijekonfliktnim područjima 
- Rezolucija br. 1681 o djelovanju u vezi sa zločinima iz časti 
- Preporuka br. 1881 o djelovanju u vezi sa zločinima iz časti 
- Mišljenje br. 275 o Nacrtu protokola 3. uz Europsku okvirnu konvenciju o prekograničnoj suradnji  

teritorijalnih zajednica ili vlasti glede regionalne suradnje s euroregijama 
- Mišljenje br. 274 o Nacrtu dodatnog protokola uz Europsku povelju o lokalnoj samoupravi koji se 

odnosi na sudjelovanje građana. 
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Izvješće pripremila       Izvješće odobrio 
 
Edina Hrnjić, tajnica Izaslanstva       Bakir Izetbegović, predsjedatelj Izaslanstva 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dostaviti: 
 
- Kolegiju oba doma Parlamentarne skupštine BiH 
- Komisiji za vanjske poslove Predstavničkog doma PSBiH 
- Komisiji za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, saobraćaj i komunikacije Doma naroda PSBiH 
- Delegaciji u Parlamentarnoj skupštini Vijeća Evrope 
- Kolegiju Sekretarijata PSBiH 
- Ministarstvu vanjskih poslova BiH 


